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Mødeinformation  

Dato:  
28.08 2023  

Tidspunkt:  
18.00 – 21.00  

  

Sted:  
Personalerummet  

Stenlille Skole  

Faste deltagere:  Afbud:  
  

Gæster:   

Ordstyrer: Ref.: Rikke 

Dagsorden     

1. Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 28. august 2023   
  

2. Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 20. juni 2023  
   

3. Kort gennemgang af logbog  
  

4. Mentaliseringsuddannelsen  
  

5. Høringssvar vedr. Styringsvedtægt (Sorø Kommunes skolevæsen) 
               (Bilag vedhæftet) 
 
        6.    Procedure samt tidsplan for afholdelse af suppleringsvalg til  
               skolebestyrelsen  

  
7. Revidering af skole-/hjem samarbejdsprincippet 

(Nedsættelse af udvalg) 
 

8. Drøftelse af brug af nikotintyggegummi på skolen (forespørgsel fra 
udskolingen) 
 

9. Beslutning om fordeling af skolebestyrelsesmedlemmer til de enkelte 
klassetrin 
 

10. Skoleboden(drøftelse af drift og omsætning) 
 

11. Drøftelse af trafik- og parkeringsforhold på- og ved skolen 
 

12. Orientering:  
Nyt fra SB  
Nyt fra TR/ Personale  
Nyt fra Lederteam  

 
13. Lukket punkt  

  

14. Eventuelt 
 

  

Ejer/Tid  

Nadia/2 min  

  

Nadia/3 min  

  

Mike/25 min.  

  

 

VSC/5 min  

  

VSC /20 min.   

  

VSC/15 min.  

  
 

 

VSC/5 min.   

  

 

VSC/15 min   

  

 

Nadia/10 min. 

 
 

VSC/10 min. 

 

Mike/15 min. 

 

I alt: 
45 min. 

  

  

  

  

 

10 min. 

 

 

I alt  

180 min.  
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 Referat  
  

1.  Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 28. august 2023  

 Godkendt  

2.  Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 20. juni 2023  

 Godkendt  

  

3.  Kort gennemgang af logbog   

   Skolebestyrelsens logbog gennemgås – den er sendt ud til Skolebestyrelsen.   
- Forretningsordenen skal gøres helt færdig til næste gang.  
- Der skal sendes en revideret liste over skolebestyrelsesmøder i dette skoleår ud med dette referat – 

kort gennemgang af mødeliste til næste gang 
- Dokumentstyring – Skolebestyrelsen ønsker en fysisk mappe med dokumenter 
-  

4.   Mentaliseringsuddannelse    

  Alle medarbejdere skal deltage i uddannelsen.  
Der har været en uddannelsesdag i skolesommerferien 
Det betyder, at der vil være 3 uddannelsesdage i skoletiden  
10/10 
5/3 
23/4 ændres, da det ligger i emneuge  
 
Der er ikke ansat vikarer nok til at løse opgaven 
Forældre kan være inde for hjælpe med at dække klasserne  
Kan det være muligt for forældrene at hente deres børn for, at der vil være mulighed for, at der er flere 
ressourcer til de børn, der ikke kan blive hentet.  
 
Kunne aktiviteter til dagen med vikarer og forældre  
 
Det skal besluttes, hvilken løsning, der er mulig på Stenlille Skole  
Skolebestyrelsen beslutter:  
6.-9. klasse mødes med lærer på teams – 8-9.30 og herefter er der hjemmearbejde – dette for at det 
sikres, at eleverne ikke skal transporteres eller mangle transport 
0.-5. klasse har vikar / forældre i klassen, hvor forældre gerne må holde deres børn hjemme denne dag.  
 
Det kan være en mulighed for klasserådene at se, om der kan være muligheder for forældredækning  
Det skal også være en del af forældremøder.  
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Dette er også gældende for Supercenteret, der har 1,5 vikar og derfor ikke har mulighed for at dække 9 
klasser  
 

5.   Høringssvar vedr. Styringsvedtægt (Sorø Kommunes skolevæsen) 

  Høringsperioden løber til 27/9  
Der er ændringer vedr. Styringsvedtægt, og høringen er ift. disse. 
 
Skolebestyrelsen skal have mulighed for to ekstra pladser til eksterne medlemmer 
Man kan anmode om at et medlem fra BUU deltager i skolebestyrelsesmøder fra gang til gang 
 
Hvis man ønsker at udtræde, skal det fremover sendes skriftligt til Fagcenteret samt Børn og Familie 
Chefen  
 
Delegeret til skolebestyrelsen er mål og beskrivelse af SFO 
Skal understøttende undervisning konverteres til mere personale i fagundervisning 
 
Rådgivende organer – Advisory board 
 
I bilag til  
Afsnit om indsatser ift. folkeskolereformen – slettes 
Frit skolevalg – det er besluttet at sænke klasseloft i indskolingen – der skal være 4 klasser til eget 
distrikts tilflyttede elever fra 24 til 22 elever 
 
Visitation af specialundervisning, der er decentral ift. beslutning og dertilhørende økonomi 
-  
Ift. Visitation af specialundervisning og den enkelte skoles økonomi. 
I Sorø kommune følger økonomien eleven. Der kunne sættes spørgsmålstegn ved, om det er 
hensigtsmæssigt for den enkelte skole og ikke for Fagcentret. 
 
Kan alle skoler være fælles om at betale til skolerne ud fra en pulje. 
Der er en fordelingsnøgle pt ift. de socioøkonomiske konsekvenser på den enkelte skole. 
 
Ift. færre elever i klasserne. Vil det have indflydelse på skolens økonomi?  
 
Høringssvaret skal også igennem MED. Skolebestyrelsen søger viden om udfærdigelse af høringssvar  
MEDs høringssvar sendes til skolebestyrelsen som inspiration 

6.  Procedure og tidsplan for suppleringsvalg til skolebestyrelsen 

 Der er udarbejdet en plan ift. suppleringsvalg til Skolebestyrelsen  
- Forslag sendes rundt til mødet 
- Skolekonsulenten gennemser dokumentet for at sikre, at det overholder Sorø Kommunes regler 
- Dette valg er for to år.  
- Stenlille Skole har forskudte valg 4 år, men valg hver andet år  

 
Bestyrelsen skriver ud til skolens forældre, at der er valg.  
 
Det er en god tidsplan – der giver et godt overblik 
Tidligere har det været skolelederen, der har skrevet ud og opfordret til opstilling.  
Det har god effekt, når det er skolebestyrelsen, der kommunikerer og inviterer andre forældre.  
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Det vil være oplagt at suppleringsvalget bliver en del af samtlige forældremøder, så der er større 
mulighed for interesserede forældre opstiller  
 
Der er ordinært kommunalvalg 25. november og der vil derfor være ordinært valg til skolebestyrelsen 
foråret efter.   

7.  Revidering af skole-/hjem samarbejdsprincippet 

Nedsættelse af udvalg 
Der er nedsat et udvalg og der aftales første mødegang inden bestyrelsen går hjem 

8.  Drøftelse af brug af nikotintyggegummi på skolen 

 Som følge af en henvendelse fra overbygningselever  
Efter skolestart har der været flere elever, der har røget i skoletid 
 
Man skal være 15 eller 18 år for at måtte købe nikotintyggegummi alt efter hvilket produkt det skal være 
Sorø Kommune er røgfri på arbejdspladsen og samtlige matrikler  
Er der tilbud om rygestop til børn i kommunen via Sundhedscentret? Nej det er der ikke  
 
Eleverne har selv spurgt til, om det vil være muligt at tygge nikotintyggegummi for at mindske rygning  
Kan det være nikotinplastre i stedet for tyggegummi.  
 
Kan rygning udfases med dem, der ryger nu  
 
Kan skolen være med til at støtte op om eleverne ved at sige ok til plastre? 
 
Kan der støttes op omkring en nikotinafvænning? 
Plastre skal bruges efter aftale med egen læge, når barnet er under 18 år.  
 
Det skal være i et samarbejde mellem skole og hjem, så det sikres, at det er et samarbejde som støtter op 
om eleverne. Der er mulighed for rygestop via Stoplinjen.dk  
 
Der er enighed omkring opfordring til brug af plastre i samarbejde med hjemmet og efter aftale med 
elevens egen læge. 
 
Der vil være fokus på, de elever som vi ved, der bruger nikotinholdige produkter for at hjælpe elev og 
familie hurtigst muligt.  
 
Kan der være øget oplysning omkring nikotin.  
Det kan være SSP, Sundhedscentret eller Sundhedsplejersken eller som del af undervisningen.  
 

9.  Beslutning om fordeling af skolebestyrelsesmedlemmer til de enkelte klassetrin 
 

 Skolebestyrelsen har tidligere haft fordelt bestyrelsesmedlemmer til klassetrin for at vise, hvem 
forældre kan kontakte og for at Skolebestyrelsen viser ansigt til andre forældre  
Der fordeles nu, til der er flere bestyrelsesmedlemmer  
 
Det betyder deltagelse i andre klassers forældremøder i ca 10 minutter – det vil være godt ift. hvervning 
af nye bestyrelsesmedlemmer  
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Der skal også en besked ud via AULA til forældrene fra skolebestyrelsen  
Først deltager et medlem i forældremødet.  
Herefter skrives ud til forældrene med en generel liste over skolebestyrelsesmedlemmerne med 
kontaktoplysninger og gerne billeder. I brevet kan der også skrives, hvordan skolebestyrelsen kan hjælpe 
forældrene og indgå i samarbejde om skolen 
Der orienteres om kontaktoplysninger til forældrerådet.  
 
Det meldes ud til personalet, at dette er drøftet og at det er en skolebestyrelsesopgave at gøre noget til 
forældremøderne. Det er skolebestyrelsen, der kontakter teamene.  
Det koordineres med teamene, hvad tid på dagsordenen besøget kan ligge. 

10.  Skoleboden (drøftelse af drift og omsætning) 
 

Årsagen er, at der før og efter sommerferien har været et mindsket salg af sandwichs.  
Pt. opleves det ikke som en succes med sandwichs.   
 
Alternativet til sandwichs kan være, at der er børn som får ingen mad eller cup noodles fra 
supermarkedet.  
 
Skal det undersøges, om der kan være nyt sortiment eller om boden skal lukkes?  
 
Der har tidligere været talt om kvaliteten af maden og om portioner er blevet mindre 
Der har tidligere være solgt pizza fra samme forhandler 
Der har været bægre med ting i fx pasta  
 
Det kan undersøges og vendes næste gang med deltagelse fra elevrådet. Næste møde er 26/9.   
Ny menu kan afprøves, det skal være med et fornuftigt forbrug med en evaluering. Da der afsættes 
personaleressourcer til boden.  
 
Der undersøges udbud hos Filadelfia og det danske madhus.  

11.  Drøftelse af trafik- og parkeringsforhold på- og ved skolen 
 

Det er et gentaget problem med parkering og trafik.  
Det har tidligere være skolelederen, der har skrevet ud.  
Det kan italesættes til forældremøder, indskrivningsmøder mm.  
Der holder biler på buspladsen ved hallen og på Fredensvej, hvor der er skilt op.  
 
Der opfordres til, at bilen parkeres og børnene afleveres.  
 
Der er Kiss and go ved hallen, men her holder der jævnligt biler parkeret.   
OBS på at det er stop og forlad bilen eller stop og saml et barn op.  
Det er Trafiksikkerhedsudvalget, der har indflydelse på, hvordan parkeringspladserne er indrettet.  
 
Der er mange voksne som krydser over vejbanen eller rundkørslen, det er farligt for børnene  
Det er forældre og personale som kommer til at gå over vejen udenfor fodgængerfeltet.  
 
Politiet kan komme ud om morgenen, de har allerede været her i forbindelse med skolestart.  
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Det besluttes, at der sendes et brev ud omkring parkeringsforhold  
Vi vil så gerne se jer inde på skolen, så kom gerne tre minutter før  
Der skrives ud som en del af skolelederens brev til forældre 
 
Der er udfordringer med de gule skolebusser.  
Der kan tages kontakt til Trafiksikkerhedsudvalget.  
 
Skolebestyrelsen kan tale med forældrene om det til forældremøderne  
 
En måde kan være  
Ledelsen skriver ud  
Efter nogle måneder skriver Skolebestyrelsen ud – i forbindelse med at det bliver mørkere udenfor.  
 

11.  Orientering:  
Nyt fra SB                        
Nyt fra TR/ Personale  
Nyt fra Lederteam  
 

 Nyt fra SB  

Advisery board er to gange årligt, der skal vælges eksterne medlemmer til boardet, som kan komme med 
input til emner.   
Der er valgt en børnepsykolog – ift. mentalisering og et medlem mere.  
Der er møde i november  
Skole og forældre har mailet omkring landsmøde – det er der ikke tradition for at SB deltager i. temaet er 
vores skole vores retning – det er i Nyborg, der kan deltage 2 forældre ift. elevtal. 17 + 18/11 
 
Der er workshops gennem Skole og forældre – de koster noget, men det vil være en måde at klæde 
bestyrelsen bedre på til opgaven – og det vil være en mulighed for sparring. 
 
Det kan også være, at der er andre steder at hente viden og udvikling.  
Det kan være, at nogle af de andre skolebestyrelser også kan inspirere til udvikling.  
 
Nyt fra TR/Personale  
Vi er kommet godt i gang – personalet startede en uge inden eleverne og mentaliseringsuddannelsen er i 
gang.  
Pga. nyansættelser har der været få justeringer i skemaet  
Det har været en stille og rolig opstart  
Der har været personalemøde – vi er alle opmærksomme på en fortsættelse af sidste skoleårs arbejde 
med rammer og regler 
Det opleves, at der falder ro over skolebørnenes hverdag  
Den nye naturvidenskabelige lærer fører til eksamen til sommer, for at sikre at medarbejderen kommer 
godt ind på eleverne og skolen.  
 
Der er i år skema for hele skoleåret, modsat skift midtårligt fra tidligere år  
 
Nyt fra Lederteam  
Vi er kommet godt i gang  
Der er 358 elever mod 337 sidste skoleår  
Første skoledag har været god  

0. klasserne er startet godt i klasserne med flag til 0. klasserne  
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Ift Personale er der ny afdelingsleder Anne Dorte Johansen for skolens Specialpædagogisk tilgang. Det er 
lykkedes at ansætte til det naturvidenskabelige. Den nye lærer er specialist på naturfag. Skolens øvrige 
personale har være supergode til at byde ind med løsninger.  
Der er ansat en indskolingslærer. Derudover opsagde en barselsvikar sin stilling midt i perioden, der er 
ansat en ny barselsvikar  
Arbejdstilsynet har været på besøg i efteråret 2022 og pålagt skolen at arbejde med det psykiske 
arbejdsmiljø. Vi har siden januar arbejdet med et solidt fundament, rammer, mødefora. 
Arbejdsmiljørepræsentanten har været her itl oplæg med fokus op vi og os og organisatorisk 
medlemskab  
Der opstartes et pilotprojekt ift. fravær.  
Der er mange foki for indsatsområder.  

1. september skal arbejdstilsynet have en opdatering.  
Ift. elever – Chromebooks kan ikke overnatte på skolen, det er en forsikringsudfordring.  
Trivselsmåling forår 2023 – der er plads til forbedringer – hver klasse laver en trivselshandleplan for hver 
enkelt  
0.-7. har en trivselstime og der kommer en trivselsdag til marts  
Der oprettes et lille elevråd for 0.-4. klasse – det vil være elever fra det Store elevråd, der deltager i SB 
møder  
Der har været afholdt fællessamling – det vil være sidste fredag i hver måned, det er delt ud på klasser 
ift. ansvar.  
Hver klasser / årgang vil have forskellige trivselstiltag for hele skolen gennem skoleåret med fokus på 
fællesskabsfølelsen  
 
Stenlille skal arbejde med tema 2 i Vision 2026 – sammen om et levende og bæredygtigt lokalsamfund. 
Her skal skolen være en del af et tæt fællesskab mellem lokalsamfund og by – fx lokalråd, kirken, 
idrætsforeninger mm.  
Det er et projekt for at gøre Stenlille til et endnu bedre sted at være.  
Er der nogen fra skolebestyrelsen der vil være med i samarbejdet – det indebærer indledende møder.  
Der er flere fra skolebestyrelsen, der gerne vil deltage. 
Der er møde i november –  
Vi er inviteret til dialogmøde 12/9 på Frederiksberg Skole 17-20.00.  
Oplægget sendes ud til Skolebestyrelsen – det er kommet i mail fra skolekonsulenten   
 
Supercenteret er kommet godt fra start  
 

  

12.  Eventuelt 
  
9. klasserne har fri kl 13.00 – her er der ikke skolebusser, hvad er tanken bag, at der er fri kl 13.00? Hvis 
skemaet skulle gå op, så er det sådan det kunne løses. Nogle bliver og venter på kl 14.00 bussen. Eleverne 
vil gerne gå tidligere fra undervisningen for at kunne nå toget.  
Kan der være et opholdstilbud for de elever?  
De må altid gerne være i klassen, hvis de kan være der, lave lektier og i god ro og orden.  
Vil det være muligt at lave bustiderne om? Så det passer til elevernes skoletider.  
Der vil blive set på det. Eleverne må gerne lave en aftale med skolen om, hvor de kan være og hvordan 
det kan foregå.  
Skoleledelsen taler med klassen om det.  
 
Der har været en henvendelse fra en forælder ift. smartwatch uden alt det sjove, må man så bruge dette 
i stedet for? – det skal med til næste møde 
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Til næstemøde  
Status på Sommerferie i SFO  

  


